
 
 
 
 
 
 
 

Kansalaisraati soiden käytön linjauksista 
Etelä-Pohjanmaalla 

CORE-tori 14.11. 2018 
 

 
Heli Saarikoski 

SYKE 
 Ympäristöpolitiikkakeskus 



Kansalaisraati Etelä-Pohjanmaalla 
•  CORE kokeili Etelä-Pohjanmaan 

liiton kanssa kansalaisraadin 
toimivuutta osana soihin keskittyvän 
vaihemaakuntakaavaehdotuksen 
kuulemisprosessia syys-lokakuussa 
2018 

•  Missä määrin kansalaisraatiprosessi 
voi tukea tasapuolista ja 
asiapohjaista keskustelua 
turvemaiden käytöstä ja luoda 
yhteistä ymmärrystä eri tavoin 
ajattelevien ihmisten välillä? 



Kansalaisraati 
•  37 ilmoittautujaa joista raatiin 

kutsuttiin 15 eri-ikäistä ja eri 
ammattiryhmissä toimivaa jäsentä eri 
puolilta maakuntaa 

•  Raati kokoontui kolme kertaa 
peräkkäisinä viikkoina 16:30-19:00 

•  Toimeksiantona ottaa kantaa 
vaihemaakuntakaavaehdotuksen 
lähtökohtiin ja tavoitteisiin ja laatia 
mahdollinen yhteinen kannanotto 
kirjattavaksi kaavaselostuksen 



Raadin kannanotto 

Tulevaisuuden energiaratkaisut 
eivät voi perustua fossiilisiin 
polttoaineisiin; turvetta tarvitaan 
siirtymäkaudella 
 
 
 

Luonnon monimuotoisuuden ja 
virkistyskäytön kannalta 
tärkeimmät suot pitää jättää 
turvetuotannon ulkopuolelle 

Turve 
Metsäbioenergia 



Palautetta raatilaisilta 
Täysin	  samaa	  
mieltä 

Samaa	  
mieltä 

Eri	  
mieltä 

Täysin	  
eri	  
mieltä 

En	  osaa	  
sanoa 

Prosessin	  loppuyhteenveto	  on	  mielestäni	  hyväksy3ävissä 2 11 1 	   	   

Tietämykseni	  soiden	  käytön	  vaikutuksista	  ja	  mahdollisuuksista	  on	  lisääntynyt	  prosessin	  
aikana 

5 4 3 1 1 

Ymmärrykseni	  eri	  ihmisten	  näkökulmista	  soiden	  käy3öön	  on	  lisääntynyt	  raadin	  aikana 4 8 1 	   1 

Ryhmissä	  käyty	  keskustelu	  au3oi	  minua	  pohAmaan	  arvostuksiani 3 7 2 1 1 

Koin	  e3ä	  minun	  näkemyksiäni	  kuunnelAin	  pienryhmäkeskustelujen	  aikana 8 6 

Fasilitaa3orista	  oli	  apua	  keskusteluprosessin	  kannalta 7 7 

Ryhmä-‐	  ja	  yleiskeskustelut	  käyAin	  hyvässä	  hengessä 
	   

	  7 	  6 	   	   	  1 

Raadin	  aikana	  pidetyt	  esitykset	  käsi3elivät	  asioita	  tasapuolisesA 5 7 2 	   	   

Raadin	  kesto	  (3	  *	  2,5	  tunAa	  peräkkäisinä	  viikkoina)	  oli	  hyvä 	   4 3 2 	   

Olisin	  valmis	  osallistumaan	  kansalaisraaAin	  myös	  vastaisuudessa 7 2 	   





Lopuksi 

•  Maakunnan liitto kiinnostunut 
hyödyntämään raatiprosessia 
myös jatkossa  

•  Kokeilun perusteella 
kansalaiset ovat valmiita 
käyttämään aikaa 
perehtyäkseen tärkeiksi 
katsomiinsa asioihin ja aidosti 
pohtimaan monimutkaisia 
kysymyksiä rakentavassa 
hengessä 


